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     Върви, народе
възродени! 

Длъжни сме да намерим
пътя отново!

Автор: Иван Върбанов

Честит 24-ти май, българи!
Честит празник, приятели!
Честит празник - хора на духа,
на  просветата,  културни
деятели и творци!

Нека  не  спираме  да  търсим
Светлината,  да  я  преоткри-
ваме и  да  даряваме  нейното
сияние  на  онези,  които  губят
надежда,  куража  си,
вдъхновението, посоката.

Светлината,  изкована  от
книжовност, култура, просвета,
духовност  е  силата,  която  ще
ни води напред! Длъжни сме да
намерим пътя отново! Не бива
да  се  оставяме  да  бъдем
покорени  от  безверието,
пандемията,  не  бива  да
допуснем  да  изгубим  пътя,  да
загасне  пламъка  на

творчеството, на красотата на
изкуството и книжовността.

В  името  на  нашето  славно
минало,  история и делото на
толкова  много  духовни
учители,  водачи,  про-
светители,  възрожденци,  съз-
датели на  българска  ду-
ховност и култура.

Заветът им към нас, днешното
поколение,  е  да  продължим
делото  им  и  тържеството  на
Светлината.

Наш  дълг  е  да  пребъдем,
поучили се от тъмните години
на  робство,  на  страдание,  на
войни, но и на славни победи.

Силата на духа и мъдростта са
вътре  в  нас  и  трябва  да  се
осланяме  на  тях.  Силата  на
гения  е  да  побеждава
тъмнината.

Духовно  ново  Възраждане  е
нужно  днес.  Нов  културен
подем, нов поход и нова битка
за  просветителство  и  нала-
гането на  българската
култура. 

От всеки един от нас зависи те
да пребъдат във вековете. 

Това  е  нашата  мисия.  Не
отчаянието,  от-стъплението,
унинието.

А мощно настъпление, с вяра

и благословение, за да върнем
високите достижения и възход
на  наука,  образование,
книжовност и култура.

Сещам  се  за  всички  мои
истински  учители  и  песента:
"Прости  ни,  прости  ни,
прегрешенията  и  болката  по
другите  и  мен.  Ти  хора  ни
направи.  Учителко  любима,
добър ден!"

Нисък  поклон  пред  всички
учители,  духовни  водачи,
просветители, културни дейци.

Благодарим Ви, че Ви има! 

Продължавайте  делото  си
уверено напред, с вяра.

И  нека  празникът  да  бъде  за
тези хора, които да бъдат пред
микрофони  и  трибуни,  да
получат  овации и цветя,  да  се
насладят  на  извоюваните,
изстрадани  и  заслужени
аплаузи,  в  знак  на  нашето
преклонение и уважение.

Искаме или не, натоварени сме
с  отговорността  да  бъдем
днешните  продължители  на
делото на светите братя Кирил
и Методий. 

От  нас  зависи  единството  и
успешния път на славния завет:
"Върви, народе възродени!" 

Нека да бъде!
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България дари
защитни облекла

срещу коронавируса
на Република Северна
Македония и Албания

23 Май 2020г.

Дарения  от  защитни  облекла,
очила  и  шлемове,  които
България изпраща като помощ
в борбата с коронавируса, бяха
предадени  в  Република
Северна Македония и Албания.
Те са част от подкрепата за 12
държави,  която  страната  ни
оказва  за  Западните  Балкани,
Източното  партньорство  и
Южното  съседство,  на  обща
стойност  636  150  лв.  В  нея  са
предвидени  4  150  комплекта
защитно  облекло  и  5  336
продоволствени пакета.

Помощта  е  предоставена  по
инициатива на вицепремиера и
министър на външните работи
Екатерина  Захариева  и  се
финансира  по  линия  на
официалната  помощ  за
развитие,  предвидена  в
бюджета на Министерството на
външните работи за 2020 г.

В Скопие посланикът ни Ангел
Ангелов  предаде  дарението  от
300  защитни  комплекта  на
церемония  в  присъствието  на
двамата  вицепремиери  Буяр
Османи  и  Радмила
Шекеринска.  Те  благодариха

на  българското
правителството  за  оказаната
подкрепа  при  справянето  с
разпространението  на
коронавируса.

Досега  страната  ни  е
предоставила  общо  600
защитни  облекла  за
многократна  употреба  на
Република  Северна
Македония,  които осигуряват
защита  на  медицинските
работници  на  първа  и  втора
линия за 30 000 работни дни.

В  Тирана  300  защитни
комплекта бяха предадени от
посланика  ни  Момчил
Райчевски.  Той  подчерта,  че
България е  първата  държава,
която  дарява  на  Албания
пълно  защитно  оборудване.
Помощта  бе  приета  от
директора  на
Университетската  болница
„Майка  Тереза“  Енкелейди
Йоти,  в  присъствието  на
заместник-министъра  на
здравеопазването  и
социалната  грижа  Мира
Ракацоли  и  директора  на
Фармацевтичната  служба
Мирела Реджепи. Те оцениха
високо  ангажимента  и
помощта  на  България  в
подкрепа на Албания.

Защитните  консумативи  са
произведени  от  български
фирми  според  най-високите
стандарти  -  костюмите  са
многократни,  от  специална

лека и дишаща материя, която
осигурява  максимален
комфорт и защита за медиците.

В  близките  дни  като  помощ в
борбата  с  коронавируса  от
българската  страна  ще  бъдат
предадени  още  защитни
облекла  в  Косово,  Сърбия,
Босна  и  Херцеговина,  Черна
гора,  Армения,  Грузия,
Молдова,  Украйна,  Беларус  и
Ирак.

Множество предмети с
културно -

историческа
стойност, старинни

оръжия и
боеприпаси са

иззети от два адреса
в Копривщица

                   23 Май 2020г.

 Полицейската  операция  е
проведена от криминалисти на
ОДМВР-София и РУ- Пирдоп,  
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под  ръководството  на
прокуратурата

В  хода  на  проведена  през
вчерашния  ден  полицейска
операция  са  извършени
претърсвания  на  два  частни
адреса в Копривщица. 

На  първия  криминалистите
открили  множество  старинни
монети, брошки и елементи от
брошки,  металотърсач  и
въздушна  пушка,  за  които
обитателят  не  представил
документи за произход. 

От  втория  адрес  служителите
на  реда  са  иззели  множество
предмети  с  културно-  исто-
рическа стойност  -  монети,
старинни  брошки  и  пръстен,
халосни  патрони,  старинни
мечове,  саби,  пистолети,
остриета  от  брадви,  ножове,
плик  с  черен  прах,
наподобяващ барут и общо 137
боеприпаса. 

При последвалата проверка на
автомобила  на  обитателя  са
открити  пистолет  и  старинна
монета.

Двамата мъже са задържани за
срок  до  24  часа.  По  двата
случая  са  образувани  до-
съдебни производства.  Дей-
ствията по  разследването
продължават  под  наблю-
дението на прокуратурата.

ВЪРХОВНАТА
АДМИНИСТРАТИВНА

ПРОКУРАТУРА
ПОИСКА ПРОВЕРКА

НА СТРОЕЖА НА 
„I Tower“ 

В ЦЕНТЪРА НА
СТОЛИЦАТА

                 23 Май 2020г.

Върховна  административна
прокуратура  (ВАП)  сезира
началника  на  Дирекцията  за
национален  строителен
контрол  (ДНСК)  да  извърши
незабавна  проверка  на
законността  на  строежа  на
небостъргач  „I  Tower”  в
центъра на град София. ВАП е
образувала  преписка  въз
основа  на  информация  в
медиите, в която се твърди, че
изграждането  на  сградата  се
извършва  при  изтекло
разрешително за строеж.

Законодателят  е  определил
категориите  строежи  в
зависимост  от  харак-
теристиките,  значимостта,
сложността  и  рисковете  при
експлоатация.  Съгласно  чл.
137, ал.1, т.3, б.  „в“ от Закона
за устройство на тери-торията
/ЗУТ/-  трета  категория  са
жилищни и смесени сгради с
високо застрояване;  сгради и
съоръжения  за  обществено
обслужване  с  разгърната
застроена площ над 5000 кв.
м. или с капацитет от 200 до
1000  места  за  посетители.  В

чл. 137, ал.1, т.2, б. „д“ от ЗУТ се
посочва, че втора категория са
сгради  и  съоръжения  за
обществено  обслужване  с
капацитет  над  1000  места  за
посетители.

Проверката  е  от
компетентността  й  и  ДНСК
следва  да  установи  дали
строежът  се  изпълнява  въз
основа  на  разрешение  за
строеж,  което  има  правно
действие.

ВАП  изиска  и  от  Главния
архитект  на  Столична  община
материалите  по
административната  преписка
по  повод  издаване  на
разрешението за строеж.

Резултатите  от  проверката
следва максимално бързо да се
представят  на  ВАП  с  обобщен
доклад,  като  се  отразят
направените  констатации,
предприетите конкретни мерки
и действия за отстраняване на
закононарушенията  и
последиците  от  тях  и  за
санкциониране  на  виновните
лица,  вкл.  постановени
административни актове.

ЩЕ ИМА 10-ТИ СЕЗОН НА
"ОТКРАДНАТ ЖИВОТ"

                  23 Май 2020г.

Феновете на хитовия български
медицински  сериал  ще  имат
възможност  да  видят  десети
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сезон  с  любимите  си  герои,
нови  истории  и  медициснки
казуси.  Голямата  новина  беше
съобщена от продуцента Евтим
Милошев и главния сценарист
Христина Апостолова.

„Беше  неизбежно  да  включим
темата  за  КОВИД  19  –  най-
важното  беше  да  видим  как
този невидим враг се отразява
върху  живота  на  хората“,
коментира  Христина  Апо-
столова.  По  време  на  финала
на  „Откраднат  живот:  Сис-
темата“,  зрителите  ще
преживеят  напрегнати  обрати
и  комични  моменти  с
познатите  герои.  Завръщането
на  Фотев  ще  разкрие  непо-
дозирани задкулисни  игри,
които  ще  изправят  доктор
Тасев  пред  най-трудното
решение в професионалния му
път. 

Специален  гост  във  финалния
епизод  ще  бъде  Димитър
Рачков,  който ще се завърне в
ролята  на  бащата  на  Коко,
внасяйки  хумористична  нотка
в сериозните теми. 

 ПЕНДАЧАНСКА, МИЛЕНА
МОЛЛОВА, ВАСИЛ

НАЙДЕНОВ, ЙОРДАН
ДАФОВ И МИНЧО

МИНЧЕВ СЪС "ЗЛАТЕН
ВЕК" ОТ КУЛТУРНОТО

МИНИСТЕРСТВО
Министерството  на  културата
отличава  седемдесет  и  две

изявени  личности  и
институции  за  изключителен
принос  в  развитието  и
утвърждаването  на
българската  национална
идентичност  и  по  повод  24
май  –  Деня  на  българската
просвета  и  култура  и  на
славянската писменост. 

Почетното  отличие  на
Министерството на културата
„Златен век“ (в различните му
категории)  традиционно  се
присъжда  на  дейци  от
различни  области  на
културата  и  изкуствата  за
техния  принос  за
поддържането  и
разпространението  на
българските  традиции  и
духовност у нас и по света.

Огърлие  „Златен  век“  и
парична  награда  са
присъдени на:
Александрина Пендачанска –
оперна певица;
Проф.  Милена  Моллова  –
пианист и музикален педагог;
Васил  Найденов  –  поп
изпълнител;
Йордан Дафов – диригент;
Проф.  Минчо  Минчев  –
виртуозен цигулар.

„Златен  век“  –  звезда  и
парична награда получават:
Трендафил  Василев  –
писател;
Мими (Марийка) Николова –
певица;
Дора Чаушева – директор на

Национален  музей  „Васил
Левски“ – Карлово;
Петър  Вучков  –  актьор  и
телевизионен водещ;
Проф.  Анастас  Георгиев
Славчев – музикант;
Недко Трошанов – музикант;
Любомир Денев – композитор
и пианист;
Маргарита  Димитрова  –
изпълнителен  директор  на
фондация „Аполония“;
Проф.  Христо  Йоцов  -
музикант, композитор;
Мила  Искренова  –  хореограф,
балет „Арабеск“;
Проф.  Йордан  Гошев  –
композитор, преподавател.

С почетен знак „Златен век“ –
„Печат на Цар Симеон Велики“,
златен, и грамота, са отличени:
Д-р  Стефан  Бакърджиев  –
директор  на  Регионален
исторически музей – Ямбол;
Тони  Димитрова  –  завеждащ
отдел  в  НПТМ  –  Музей  на
текстилната индустрия;
Галина  Кралева  –
кинорежисьор и сценарист;
Ася  Маринова  Николова  –
директор на Национален музей
„Хр. Ботев“ – Калофер; 
Петър Райжеков -  председател
на  Народно  читалище
„Славянска  беседа  -  1880“,
София; 
Михаил  Цонев  –  читалищен
деец от Благоевград;
Иван Андонов – председател на
НЧ  „Братство  -  1869“  в
Кюстендил;
Антоанета  Воденичарова  –
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музикант и клавирен педагог;
Йордан  Станимиров  –
хореограф;
Димитър Илиев – скулптор;
Димитър  Пейчев  –  поет  и
художник;
Илко Минев – писател;
Георги Ангелов – писател;
Станка Калчева – актриса;
Светлин Ивелинов – балетист и
хореограф;
Емануил Иванов – музикант;
Розина  Караславова  –
ръководител  на  формация
„Бон-Бон“.

Почетен  знак  „Златен  век“  –
„Печат  на  Цар  Симеон
Велики“,  сребърен,  и  грамота
се връчва на:
Невена Димитрова – НЧ „Зора
- 1945“, Ямбол;
Светлан  Иванов  –  помощник-
реставратор в РИМ – Бургас;
Росен  Богданов  –  председател
на  НЧ  „Саморазвитие  -  1902“,
гр. Завет;
Стоян  Иванов  –  директор  на
Исторически музей – Клисура;
Юлия  Нинова  –  директор  на
Специализиран  музей  за
резбарство  и  зографско
изкуство в Трявна;
Петър  Бойчев  –  директор  на
ИМ – Тутракан;
Венцеслав  Петков  –  уредник-
биолог  в  отдел  „Природа“  на
РИМ – Русе;
Грозделина  Георгиева  –
уредник  в  Регионален
етнографски музей – Пловдив;
Христина  Манова  –  директор
на ИМ – Разлог;

Кирил Аспарухов – артист;
Таня  Евтимова  –  актриса,
основател  на  театър  „Дани  и
Деси“ – Хасково;
Атанас  Евтимов  –  основател
на  театър  „Дани  и  Деси“  –
Хасково;
Мариана Павлова – учител в
НУКК;
Илонка  Цонева  –  учител  в
НУКК.

Грамота  за  изключителен
принос  в  развитието  и
утвърждаването  на
българската  култура  и
национална  идентичност
получават следните личности
и организации:
Силвена  Байракова  –
председател  на  НЧ  „Отец
Паисий - 1883“, Велинград;
Ани Парапунова – секретар на
НЧ „Димитър Благоев - 1925“,
Добринище;
Геновева  Танчовска  –
секретар на ПБНЧ „Еленка и
Кирил Д. Аврамови“, Свищов;
Минко  Стефанов  –
председател  на  НЧ  „Зора  -
1860“ – Сливен;
Данаил Петков – председател
на  НЧ  „Развите  -  1870“  –
Севлиево;
Любомир Илиев – секретар на
НЧ „Цвят - 1870“, Видин;
Мая  Падарева  –  секретар  на
НЧ  „Георги  Тодоров  -  1885“,
Белица;
Ценцерушка  Андреева  –
секретар  на  НЧ  „Г.  С.
Раковски - 1925“, София;
Кирилка  Спасова  –  секретар

на НЧ „Н. Й. Вапцаров - 1922“,
София;
Анета  Мутафчиева  –
председател на НЧ „Т. Петков -
1963“, Шумен;
Васил  Василев  –  председател
на  НЧ  „Просвета  -  1870“,
Свиленград;
Ваня Стефанова – секретар на
НЧ  „Просвета  -  1870“,
Свиленград;
Елена Димитрова – актриса;
Борис Далчев – актьор;
Явор Вълканов – актьор;
НЧ „Зора - 1945“ – Ямбол;
НЧ  „Св.  Климент  Охридски  -
1969“, Хасково;
Регионална  библиотека  „Сава
Доброплодни“ – Сливен.

С  грамота  за  принос  в
популяризирането  на
българската  култура  по  света
по повод 24 май се отличават:

Цвета Софрониева – писателка,
поетеса и преводач, Германия;
Владимир  Кърпаров  –
саксофонист,  джаз-музикант,
Германия;
Красимир  Колев  –  художник,
Австрия;
Светлина  Стоянова  –  оперна
певица, Австрия;
Анастасия Георгиевна Гачева –
ст.н.с.,  к.ф.н.,  член  на  Руското
философско  дружество,
преподавател,  Руска
федерация;
Никита  Сергеевич  Гусев  –
ст.н.с.,  к.и.н.,  научен  секретар
на Института по славянознание
при РАН, Руска федерация;
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Мария  Николаевна  Белова  –
българист, Руска федерация.

Тази  година  официалната
церемония  по  връчването  на
наградите „Златен век“ ще бъде
насрочена  през  есента.
Причината  са  въведените
ограничения за провеждане на
събития  и
противоепидемичните  мерки,
свързани  с  пандемията  от
COVID-19.

Проверки  на  аптеки  и
интернет  сайтове  след
сигнали  за  некоректни
търговски практики

             
             23 Май 2020г.

По  указания  на  адми-
нистративния ръководител  на
Софийска  апелативна  проку-
ратура,  Софийска  градска
прокуратура  разпореди  из-
вършване на  комплексни
проверки,  в  рамките  на  пра-
вомощия за  упражняване  на
надзор  за  законност,  касаеща
продажба на лекарствени  про-
дукти чрез  обяви  в  интернет
сайтове.  

Тя  е  в  изпълнение  на
действията,  свързани  с
образувана  прокурорска  пре-
писка след  самосезиране  на
Върховната  административна
прокуратура  по  повод
публикации  в  медиите  за
случаи на такива продажби на
цени,  многократно  преви-

шаващи утвърдените  и  ре-
гистрирани.

Извършването  на  съв-
местните проверки  е  било
възложено  на  Регионалната
здравна  инспекция,  Ко-
мисията за  защита  на
потребителите,  органите  на
МВР,  ТД  Национална  ди-
рекция по  приходите  и  на
кмета  на  Столична  община.
Контролните органи следвало
да  ги  осъществят  на  място  и
документално.

В хода на проверката са били
проверени интернет сайтове с
цел  установяване  на  нару-
шения,  свързани  с  продажба
от разстояние на лекарствени
продукти  без  съответно  раз-
решение.  Било  е  обърнато
внимание на  оферти,  пред-
лагащи медикаменти,  за
които  би  могло  да  има
повишено  търсене  от
пациенти,  поради  раз-
пространяващата се  в  ин-
тернет пространството инфор-
мация,  че  могат  да  се
прилагат  като  лечение  или
превенция на Covid-19.

В  един  от  случаите
контролният  орган  е
констатирал  продажба  на
лекарствени  продукти,  под-
лежащи на  режим  на
отпускане  по  лекарско  пред-
писание.  Тяхната продажба в
интернет  е  в  нарушение  на
Закона  за  лекарствените

продукти  в  хуманната
медицина (ЗЛПХМ).  Някои от
лекарствата не са разрешени за
употреба в България. Уебсайтът
няма  Разрешение  за  търговия
на  дребно  с  лекарствени
продукти,  нито  фигурира  в
списъка на лицата, предлагащи
лекарствени  продукти  за
продажба,  съгласно  ЗЛПХМ.
Това  нарушение  подлежи  на
налагане на глоба в размер от 5
000  лева  до  10  000  лева.  На
интернет страницата е изписан
само  телефон  за  контакт,
липсват  данни  за  собственика
му.

Проверена  е  била  обява,
публикувана  на  два  други
сайта, предлагаща продажба на
лекарствен продукт, съдържащ
активно  вещество  umifenovir.
Посочено, че той представлява
превенция  срещу  коронавирус
Covid-19,  грипове  тип  А  и  Б,
всякакви  други  вируси  и
ротавируси.  Лекарството  се
предлага на цена от 119.90 лева.
Въпросният препарат също не е
разрешен  за  употреба  в
България.  С  цел  установяване
на  субектите,  извършващи
търговия  в  тези  сайтове,  са
били проверени домейните им,
като  е  било  установено,  че  са
регистрирани в Куала Лумпур,
Малайзия. Информацията и на
двата сайта е оскъдна, връзката
се осъществява чрез контактна
форма.

В  платформа  за  безплатни
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обяви  в  страната  е  била
установена такава за продажба
на  лекарствен  продукт  –  прах
за  концентрат  за  инфузионен
разтвор,  в  нарушение  на
ЗЛПХМ.  За  него  също  се
разпространявали  слухове  за
предполагаема  ефективност  в
борбата  срещу  Covid-19.
Потребител,  публикувал  тази
обява,  посочил  само  теле-
фонния си  номер  и  место-
нахождение – гр. Пазарджик.

За  установяване  на  само-
личността на нарушителите по
тези  случаи  е  поискано
съдействие  от  органите  на
МВР.

В  периода  на  въведеното  в
страната  извънредно  поло-
жение,  Районните  управления
на  полицията  в  столицата  са
работели  по  редица  преписки,
касаещи  продажба  на  меди-
цински материали  от  първа
необходимост, предпазни сред-
ства и  дезинфектанти  на
завишени цени. Материали по
някои  от  тях  са  изпратени  в
прокуратурата.

Образувано  е  било  досъдебно
производство,  след  задържан
товарен автомобил,  превозващ
пластмасови  бутилки  с  бяла
прозрачна течност, етикирана с
надписи  „антибактериален
дезинфектант  за  ръце  без
отмиване“.  Стоката  била
натоварена  от  склад  в  гр.
София за гр. Ловеч. Установена

е  била  и  суровина  за
производство  в  количество
около 1  тон.  Имало данни за
опасността  й  за  здравето  на
хората.

В  хода  на  проверката
контролните  органи  са
проверили  общо 31 търговци
на  дребно  с  лекарствени
продукти.  Сред  повечето  от
тях  не  са  установени
нарушения.  Някои  от  тях  не
са  свързани  с  Националната
система  за  верификация  на
лекарства,  като  са  им  били
направени  предписания,
съгласно делегирания  регла-
мент (ЕС)  на  Европейската
комисия.

Инспекторите  на  Изпъл-
нителната агенция  по
лекарствата  са  посетили  и
други  35  адреса  на
територията на  гр.  София,  за
които  са  издадени  раз-
решения за  търговия  на
дребно  в  аптека.  На  място  е
било установено, че същите не
функционират. При проверка
на  статуса  им  е  било
констатирано,  че  при-
тежателите им  не  са
изпълнили  задължението  си
да  уведомят  по  съответния
ред  за  прекратяване  на
дейността  си.  За  не-
изпълнение на това изискване
се  предвижда  налагане  на
принудителна  администра-
тивна мярка  –  отнемане  на
разрешението  за  търговия.  В

тази връзка са били образувани
22  административни
производства.

ГЕНЕРАЛ
МУТАФЧИЙСКИ:
"НЯМА ДА ИМА

НИКАКВО
МАНИПУЛИРАНЕ И

КРИЕНЕ НА ДАННИ!"

 

              21 май 2020 г.
          София, 10:30 часа

Автор: Иван Върбанов

Преди седмица съобщихме,  че
информационната  система
веднага  ще  индикира
новозаразените.  В  момента  се
напасват  данните,  сверки  с
имената.  Другата  седмица  ще
обявим  какво  сме  установили.
Разликата в  плюс,  минус,  са  2
%.  Няма  да  има  никакво
манипулиране  и  криене  на
данни.  Установихме  няколко
лица,  които  не  фигурират.  От
април  и  май  са.  Това  каза
генерал  Венцислав
Мутафчийски  -  шеф  на
Националния оперативен щаб,
по време на днешния брифинг

18 - 24 май 2020 г.                                    The News BG Reporter | Нюз БГ Репортер                                               стр. 7

http://Www.newsbgreporter.com/


             www.newsbgreporter.com                       ОНЛАЙН ВЕСТНИК                       Дата: 18 - 24  май 2020 г.       

за медиите.

"Продължаваме  да  обявяваме
за  излекувани  случаи  след
отрицателен ПСР.  Може да  си
го  позволи  България,  заради
малкия  брой  заразени.
Препоръчахме  на  РЗИ-тата  и
на  Министерство  на  здраве-
опазването да  бъдем  сигурни
заради това,  че този вирус все
още  остава  неизвестен  и  не
може  да  се  твърди,  че  след
определен  период  на  време,
дори и след откриване на РНК,
той не е заразен. Все още няма
сигурни данни, че това е така.
Напротив,  има  описани данни
за  рехоспитализация  и
развитие  на  болестта  след  20
дни  от  първоначалното
заразяване.  Препоръчали  сме
да  се  работи  на  сигурно  за
всички  граждани",  съобщи
военният лекар и ръководител
на Щаба.

Общият  брой  на  тестовете  в
България  са  70  755.  Дори  на
благодарение на интервюта на
лабораторни  лекари  се  правят
стотици  тестове,  които  не  са
отчетени  в  системата.  Тези
лаборатории  са  дали  всички
положителни  тестове  съвсем
добросъвестно и на време.  Все
пак за  отчетността  на  броя на
направените тестове, трябва да
имаме и сигурни данни колко
общо са направени. 

По  отношение  на
международната  ситуация:

САЩ - 21 000 нови случаи на
новозаразени, 5 милиона са в
световен мащаб. В Русия 308
808  хиляди  са  заразените
лица, новите случаи са 8 700.
В Бразилия нещата ескалират
в  бързи  темпове.  293  000  са
заразените лица, 21 000 само
за  последното  денонощие.  В
Испания  има  трайна
тенденция под 1000 да бъдат
новите случаи. Общ брой - 279
000.  227  000 са  в  Италия.  В
ЕС трайно е под 1000 броят на
новозаразените случаи. 

Проф.  Мутафчийски  под-
черта, че вчера е била обявена
графиката  на  института
Робърт  Кох.  За  наше  щастие
България  попада  в
светложълтата  зона.  Заедно
със  Словакия,  Чехия,
Швейцария,  Хърватска,
Лихтенщай,  Литва,  Латвия,
Естония,  Норвегия.  Измер-
ването е  на  база  100  000
население,  ние сме в  групата
от 0 - 5.

Стана  ясно,  че  Елена
Николова, която е с пенсия 50
лева,  е  дарила  25  лева  за
персонала на ВМИ. Жената е
социално  слаба,  дълго-
годишен пациент  е  и  е
изразила  своята  дълбока
благодарност към лекарите и
медицинските сестри.

"Знаете,  че  България  е  в
световния  сценарий  на
развитието  на  пандемията.

Нищо по-особено не се случи в
България  отколкото  в  целия
свят.  Само  че  тук  нещата  се
случиха  по-навременно,  не  в
такъв  драстичен  вариант  и
слава  Богу  то  даде  ефект.
Фактите  са  си  факти.  За  своя
първи  етап  -  острата  фаза,  и
започването  на  епидемията
мерките изиграха своята роля.
Не трябва  да  се  забравя  да  се
благодари  на  осъзнаването  на
цялото  българско  население.
Бихме  искали  да  поздравим  и
нашите  колеги,  които  не  се
уплашиха.  Не  се  уплашиха  и
хората,  които  са  отговорни  за
развитието  на  процесите  в
държавата.  Ние  намерихме
своите  резерви,  за  да
произведем  защитни  облекла,
за да не сме зависими от внос
на фона на глобалния дефицит.
Ние всички изживяхме всичко
заедно.  Без  медиите,  без
обективното  отразяване  на
процесите, това нямаше как да
се  случи",  заяви  генерал
Мутафчийски.

По  повод  спортовете  на
закрито  ръководителят  на
Националния  оперативн  щаб
заяви:  "Върви  се  към  масово
освобождаване  на  мерки  по
график и с внимание за ефекта
от  охлабването  на  мерките.
Оставаме с ясното съзнание, че
вирусът  е  между  нас.  Това  е
утвърден факт.  Ние знаем как
се  разпространява  той  -  от
човек на човек. Знаем, че най-
сигурният  начин  да  се
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предпазим  е  физическото
дистанциране,  личната
хигиена,  дезинфектанти,  ре-
дица условия,  които  няма  как
да  се  избяга  от  тях.  Нека  да
изчакаме  да  видим  как  ще  се
случват нещата.  България към
момента  е  пощадена,  което  е
радостно за всички. Трябва да
изчакаме  търпеливо  да  се
охлабят мерките."

Как  ще  излизаме  от  ситу-
ацията?
Ето  и  отговорът  на  Генерала:
"Бяха съставени поне 5 графика
до сега. И накрая се реши: да,
опира  се  на  общ скелет  и  той
може  да  се  променя  в
зависимост  от  ситуацията.
Некоректно  е  да  се  дават
надежди,  а  след  това  те  да  се
подменят. Вие знаете какво ще
се случи на 1-ви юни, на 15-ти,
изпитите  за  зрелостниците,
футболното  първенство,
ресторантите  ...  Щабът  има
своите  резерви  по  отношение
на ресторантите. Там трябва да
се  отчетат  ефектът  и  от
заведенията.  Мнението  ще
дойде  от  Агенцията  за
безопасност на храните и РЗИ-
тата,  които  трябва  да  проучат
как  се  спазват  мерките  в
изнесените пространства. Няма
хаос в отпускането на мерките.
Не  мисля,  че  има
неудовлетворени страни." 

Какви  са  очакванията  за
лятото?
Ген.  Мутафчийски:  "Да  не  се

бърза. Всичко ще се случи по
отношение  на  всички
спортове. Да не забравяме, че
Олимпиадата  бе  отменена  за
догодина.  Светът  е  много
внимателен,  както  и  ние.
Първите  епидемиологични
проучвания  у  нас  бяха
направени  за  полицаи.  От
1000  души,  които  дадоха
нисък  процент  на  среща  с
вируса. Второто - бе в Банско,
което даде 5,5%. В момента в
Пловдив се  прави проучване,
което  е  на  друг  принцип.  В
първите  две  бе  на  база
таргетни  групи.  При
медиците:  за  ВМА  0,5%  е  на
тези,  които са  се  срещнали с
вируса.  Доц.  Кунчев  бе  ясен,
че  първото  изследване  по
всички правила ще се проведе
в Пловдив и то е в ход.
Прогнозите  за  лятото  са
различни.  Мненията  на
специалистите  са  най-
различни  -  че  ще  изчезне
епидемията,  че  няма  да  се
появи  никога,  че  може  да
дойде  нова  вълна  през
септември,  че  ще  има  нови
пикове и спадове. Това са все
прогнози. Досега нито една не
може  да  бъде  нито
отхвърлена, нито потвърдена.
Бъдещето  ще  покаже.
Натрупваме  знания,  но
вирусът  крие  повече
неизвестни,  отколкото
известни. Ако се добие групов
имунитет,  чрез  ваксинация,
ако има надеждна и безопасна
ваксина, можем да си кажем,

че сме спокойни дори при този
вирус. Никой не може да каже
по какъв сценарий ще протече
пандемията.  Не  е  време  да
празнуваме,  а  да  се
мобилизираме  -  това  е
разумния подход."

Има ли резерви по отношение
на отварянето на границите?
"Това  е  предстоящо  събитие,
което  ще  проследим.  Не  става
въпрос  за  безпринципно
отваряне  на  границите",
коментира  Венцислав  Му-
тафчийски.

Вървят проверки в моловете на
територия  на  София.  Венти-
лационните системи  са  мо-
дерни и  към  момента  няма
сериозни  притеснения  как  те
ще  работят.  Следят  се
показателите  на  микро-
климата. Има  само  издадени
предписания  и  протоколи,
няма наказани обекти. 

Проф. Кантарджиев уточни, че
щамът,  който  бе  в  Китай  е
мутирал  и  е  по-различен  от
този  в  Европа.  Трети  щам  е  в
САЩ. Различното протичане на
заболяването,  за  заразяване,  е
интересна  и  води  до  изводи  в
рамките  на  държавата.  У  нас
щамът  влезе  чрез
сънародници,  които  го
пренесоха  от  курорти  в
западните държави.
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Ловчански митрополит
Гавриил: "От началото

на новата учебна година
предлагаме предметът

"Религия -
християнство-

православие" да бъде
изучаван във всички
български училища!"

 

В  духа  на  националния
празник  24  май  Негово
Високопреосвещенство
Ловчански  митрополит
Гавриил,  ръководител  на
Културно-просветния  отдел
при  Св.  Синод,  отправя
следното Обръщение:

ДО  КМЕТОВЕТЕ  НА  ОБЩИ-
НИТЕ В БЪЛГАРИЯ

ДО  НАЧАЛНИЦИТЕ  НА
РЕГИОНАЛНИТЕ УПРАВ-
ЛЕНИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ

ДО  ДИРЕКТОРИТЕ  НА  ДЕТ-
СКИ ГРАДИНИ И УЧИЛИЩА

ДО ПРАВОСЛАВНИТЕ РОДИ-
ТЕЛИ

Възлюбени в Господа братя и
сестри,

В дните на изпитания, с които
се  сблъсква  целият  свят,
светата ни Църква приласкава
и  утешава,  окуражава  и
възпитава чедата  си в  дух  на
крепка  вяра,  надежда  и
любов,  социална  отговорност
и  солидарност.  Ние  виждаме
и  разбираме  трудностите,  с
които  ежедневно  се  сблъсква
всяко  семейство,  детските
градини,  училищата,
държавните,  областните  и
общинските  ни  институции
като  цяло.  Подкрепяме
българската държава, която се
опитва да подпомогне нашите
граждани  и,  от  своя  страна,
желаем  да  допринесем  за
добруването  на  скъпия  ни
народ.

В  тази  връзка  насочваме
вашето  внимание  към
обучението  по  религия  –
християнство-православие
като  незаменим  фактор  за
духовно-нравственото
възпитание  на  българските
ученици,  което  е  от
съществено  значение  за
стабилното  им  личностно
развитие, за тяхното справяне
в живота и за умението им да
работят  градивно  и  да
реагират  морално  в  периоди

на  глобални  кризи,  опасни
епидемии  и  всеобща
несигурност.  През  настоящата
2020  г.  Св.  Синод  успешно
завърши написването на своите
учебници  по  религия  –
християнство-православие от 1-
ви до  5-ти  клас и  продължава
работата си по учебниците от 6-
ти до 12-ти клас. Съвсем скоро
предстои  финалното  им
одобрение  от  Министъра  на
образованието и науката, чиято
воля  е  те  да  влязат  в
обучението  по  религия  през
учебната  2020-2021  година.  С
новите си учебници Св.  Синод
подкрепя  българските
родители  и  учители  в  техните
високоотговорни  задължения
да  възпитават  и  образоват
младото  поколение  в
непреходните  християнски
ценности.

Културно-просветният  отдел
при  Св.  Синод  предлага  от
началото  на  учебната  2020-
2021 година учебният предмет
религия  -  християнство-
православие да бъде включен в
избираемите  учебни  часове
(ИУЧ)  във  всички  български
училища.  Учебниците  на
Българската  православна
църква  ефективно  и
навременно  ще  подпомогнат
процеса  на  обучението  по
религия  в  ИУЧ  като  по-
подходяща форма за изучаване
на  предмета  от  факултативно
избираемите часове (ФУЧ).
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Затова ви призоваваме:

Уважаеми Кметове,

Нека  духовно-нравственото
възпитание  на  децата  и
учениците  стане  общ
приоритет  в  местната  обра-
зователна политика  и  поле  за
плодотворно  сътрудничество
между  общинската  и
църковната  власт.  Въз-
питанието в християнска  нрав-
ственост е бил и следва и днес
да  бъде  един  от  основните
стълбове  на  образованието  и
социалния  ни  живот.  Призо-
ваваме ви  да  подпомогнете
директорите  на  общинските
детски градини и на училищата
във  вашата  община  така,  че
обучението  по  религия  да
заеме  подобаващо  и  по-
значимо  място  във  въз-
питателните дейности  и
учебния  план.  Православните
родители също имат нужда от
тази  обществена  подкрепа,  а
самите  занимания  по  религия
ще доведат до изграждането на
по-отговорни и по-добри деца,
ученици  и  граждани.  Нека
новите синодални учебници по
религия  –  християнство-
православие  достигнат  до
повече  български  деца!  Вие
можете да съдействате много за
всичко това, тъй като познавате
добре  директорите  на  детски
градини и училища във вашата
община.  Молим  ви  да  се
обърнете към тях, поощрете ги
в това  отношение,  подайте им

ръка  и  във  финансов  план!
Българската  православна
църква  също  е  готова  да
подпомогне  с  каквото  може
местната  политика  по
религиозно-нравствено
образование.  Св.  Синод  и
епархийските митрополити са
отворени за сътрудничество и
при  представянето  и  раз-
пространението на  учеб-
ниците.  Вашата  съпри-
частност в  тази  значима  ду-
ховно-благодатна дейност  ще
даде своя плод.

Уважаеми  началници  на
регионалните  управления  по
образование,

Призоваваме  ви  за  сътру-
дничество с местните  общин-
ски и  епархийски  власти.
Подкрепете  духовно-нрав-
ственото възпитание  и
образование в подопечните ви
детски  градини  и  училища  с
поощряването на директорите
и  учителите  да  обърнат
внимание  на  този  аспект  в
личностното  и  културно
изграждане  на  децата  и
учениците.  Помогнете  им  в
кадровото  осигуряване  на
възпитателните  дейности  и
предмета  религия  –
християнство-православие,
поощрете изучаването му като
избираем учебен час, както и
в снабдяването на училищата
с  необходимите  учебници  по
религия.

Уважаеми директори на детски
градини,

Особено  значимо  е
религиозното  възпитание  на
българското  дете  да  започне
още в детската градина и след
това да продължи в училище. В
програмната  система  на
детската  градина  педаго-
гическият екип  може  да
приеме  за  подготвителните
групи  на  децата  (6-7  г.)  една
допълнителна  педагогическа
ситуация  по  „религия  –
християнство-православие“,
която  да  бъде  част  от
максималния  общ  седмичен
брой  на  педагогическите
ситуации съгласно Наредба №
5  от  3  юни  2016  г.  за
предучилищното  образование,
чл. 24, ал. 2 (Изм. - ДВ, бр. 72
от 2018 г., в сила от 31.08.2019
г.). 

Духовно-нравственото  въз-
питание може да се реализира
след педагогическите ситуации
по  основните  образователни
направления.  Резултатите  от
преподаването  на  предмета
„Религия  –  Християнство  –
Православие“  в  някои  детски
градини, където беше въведен,
са изключително добри.

Уважаеми  директори  на
училища,

Съгласно  Закона  за  пред-
училищното и  училищно
образование,  чл.  89,  ал.  1  „в
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избираемите  учебни  часове  се
осъществява  обучение  за
придобиване  на  разширената
подготовка,  профилираната
подготовка и/или отрасловата,
специфичната  и  разширената
професионална  подготовка,
както  и  на  специализираната
подготовка“.  В  ал.  2  се
уточнява,  че  „в  избираемите
учебни  часове  може  да  се
изучават  и  учебните  предмети
по чл. 76, ал. 1, 2, 3, 4 и 5“. В чл.
76,  ал.  4  специално  се
регламентира,  че  „при
условията и по реда на същия
закон в процеса на училищното
образование  може  да  се
изучава  и  учебният  предмет
религия“.  Това  позволява
учебният  предмет  религия  –
християнство-православие  да
бъде  включен  сред
избираемите  учебни  часове  в
училищния учебен план.  Нека
през  следващата  2020-2021
учебна година часовете по този
учебен  предмет  заемат  място
сред  избираемите  учебни
часове  във  вашето  училище.
Молим  ви  най-настоятелно  да
приемете  на  педагогически
съвет религиозното обучение и
възпитание на вашите ученици
да  бъде  сред  приоритетните  в
избираемите  учебни  часове.
Нека повече родители да имат
възможност  да  получат
информация  чрез  родителски
срещи  и  електронни
съобщения  за  предмета
религия  и  да  могат  чрез
класните  ръководители  да

подадат  заявления  до
директорите  за  изучаването
му. Тази инициатива ще ви се
отблагодари  с  по-спокойни,
по-послушни,  по-добри и по-
ученолюбиви  ученици.  Нека
бъдем  заедно  в  тази
стратегическа  цел,  от
реализирането  на  която  ще
спечелят  ученикът,
семейството,  класът,
учителите,  училището  и
цялото ни общество!

Скъпи родители,

Призоваваме  ви  през  на-
стоящата учебна  година  да
проверите дали в училището,
в  което  се  обучава  вашето
дете,  учебният  предмет
религия  е  включен  сред
факултативните  (ФУЧ)  и  /
или  избираемите  учебни
часове  (ИУЧ).  Необходимо  е
всеки от вас до края на м. май
2020  г.  за  начален  етап  на
основното  образование  и  до
средата  на  м.  юни 2020 г.  за
по-горните  етапи  на
образование  да  подаде  чрез
класния  ръководител
заявление  до  директора  на
училището  за  изучаване  на
учебния  предмет  религия
(религия  –  християнство-
православие).  Всички
родители желаят децата им не
само  да  усвояват  добре
хуманитарните  или  точните
науки, наред с чуждите езици
и спорта, но и да бъдат добри
и уравновесени. За тази цел е

необходимо  подрастващите  да
се  подготвят  морално  и
ценностно за живота, да бъдат
духовно  и  нравствено
издигнати.  С  учебния  предмет
религия  –  християнство-
православие  това  може  да  се
постигне много успешно, както
личи от големия и убедителен
опит в досегашната практика.

Нека всички заедно с мъдрост и
любов се погрижим за нашите
деца,  като  ги  запознаем  със
светото Православие, което е и
основата  на  българската
духовна  идентичност  и
национална  култура,  коeто
винаги e било опора и светлина
за  нашия  народ,  с
общочовешките  християнски
морални устои.

Това  е  нашият  дълг  спрямо
предците  ни  и  спрямо
поколенията,  които  ще  са
бъдещите строители на скъпото
ни Отечество.

За  благословена,  мирна,
благоденствена  и  силна
България! Амин.
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КПКОНПИ ОБРАЗУВА
ПРОИЗВОДСТВО

СРЕЩУ ЕКС
ФИНАНСОВИЯ

МИНИСТЪР СТОЯН
АЛЕКСАНДРОВ И
ВНАСЯ ИСКОВА

МОЛБА В СГС СРЕЩУ
ИВО И ГАЛЯ

ПРОКОРИЕВИ ЗА НАД
450 ХИЛЯДИ ЛЕВА

20 Май 2020г.
На  днешното  редовно
заседание  Комисията  за
противодействие  на
корупцията  и  за  отнемане  на
незаконно  придобитото
имущество  /КПКОНПИ/  прие
решения за  внасяне на  искове
за  отнемане  на  незаконно
придобито имущество на обща
стойност 10 828 351.14 лв. 

С  решение  на  Комисията  от
18.12.2019  г.  е  образувано
производство  за  отнемане  в
полза  на  държавата  на
незаконно  придобито
имущество  въз  основа  на
уведомление,  получено  от
Софийска градска прокуратура,
за  привличане  на  Стоян
Александров  като  обвиняем.
Обвиненията  касаят  из-
вършване на  банкови  сделки
/кредитиране/  без  съответно
разрешение,  като  от  това  са
причинени значителни вреди и
са  получени  значителни
неправомерни доходи, както и
данъчни престъпления. Според
повдигнатите от прокуратурата

обвинения,  за  времето  от
19.11.2002 г. до 12.02.2015 г. в
София, Бургас, Варна, Плевен,
Царево,  Видин  и  Пловдив,
Александров,  като  физическо
лице,  без  необходимите
разрешителни  за  това,  е
предоставял кредити и заеми
срещу  годишна  лихва  в
размер  на  14%  до  18%,  в
българска  и  чуждестранна
валута, на общо 61 физически
и  юридически  лица.  Общият
размер  за  кредитите  и
заемите  е  541  000  лв.,  1  693
160 щатски долара и 3 738 600
евро.  Отделно  от  това,  в
периода  27.09.2002  –
11.03.2009 г., и като управител
на  еднолични  дружества  с
ограничена  отговорност,
Стоян  Александров  е
извършвал  банкова  дейност,
без  да  има  необходимия  за
целта  лиценз  по  смисъла  на
Закона за банките и Закона за
кредитните институции, както
и без да е вписан в регистъра
на  БНБ.  Предоставените
кредити са общо 13, в размер
на 906 400 лв. и 9 955 579, 88
евро.  Днес,  20.05.2020  г.,
КПКОНПИ  прие  решение  да
се  внесе  искова  молба  срещу
Александров,  и  срещу
свързани  с  него  лица  и
дружества,  за  отнемане  на
незаконно  придобито
имущество  на  обща  стойност
10  376  874.55  лв.  Комисията
претендира  отнемане  на
имоти, както следва: 5 офиса в
гр.  Плевен,  2  склада  в  гр.

Плевен,  апартамент  в  гр.
Сандански,  игрална  зала  с
коктейл-бар  в  гр.  София,  два
магазина в гр. София, масивна
двуетажна сграда  в  гр.  София,
масивна  сграда  от  етаж  и
половина в гр. София, жилище
в  гр.  София,  ведно  с  гараж,
складово  и  таванско
помещение  към  него.
Претендира  се  и  отнемане  на
лек автомобил Ауди  А8, както
и  на  дружествени  дялове  и
парични  средства  сметки  в
различни  банки.  Върху
имуществото,  предмет  на
исковата  молба,  са  наложени
възбрани и запори.

КПКОНПИ  взе  и  решение  за
внасяне  на  искова  молба  в
Софийски  градски  съд  срещу
Иво  Прокопиев  и  Галя
Прокопиева,  за  отнемане  на
незаконно  придобито
имущество, с цена на иска  451
476.59  лв.  Претендира  се
отнемане  на  парични  суми  и
акции,  вкл.  такива,  придобити
в  САЩ,  Германия,  Япония  и
Люксембург.  По  това
производство,  на  17.02.2020  г.
СГС  уважи  искане  на
КПКОНПИ  за  обезпечение  на
бъдещ  иск  срещу  двете  лица,
поради установено  значително
несъответствие  между
имущество и доходи за периода
15.08.2008  –  15.08.2018  г.  С
определението  на  СГС  са
наложени  запори  на  акции,
запори  на  банкови  сметки,
както и запор на моторна лодка
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„Merry Fisher 795 Marlin“.

По  отношение  на  посочените
лица  е  налице  и  друго
производство.  През  2018  г.  в
Бургаския  окръжен  съд  е
внесена  от  КПКОНПИ  искова
молба  за  отнемане в  полза  на
държавата  с  цена  на  иска  в
размер на 198 927 389,22 лв., по
която е образувано гражданско
дело.  Наложените
обезпечителни  мерки  по  това
дело  касаят  възбрани  върху
недвижими  имоти,  както  и
запори  върху  притежавани
акции. През м. март 2020 г. по
делото  са  наложени  и
допълнителни  обезпечителни
мерки  -  възбрани  върху
недвижими  имоти  в  София  и
Балчик,  собственост  на
дружества,  контролирани  от
„Алфа  Финанс  холдинг“  АД.
КПКОНПИ  претендира
допълнителните  възбрани
поради  непосредствена
опасност  от  разпореждане  с
имотите.

По  никое  едно  от
производствата,  касаещи  Иво
Прокопиев и Галя Прокопиева,
не  са  претендирани  и
предприемани  каквито  и  да  е
действия  по  реда  на
ЗПКОНПИ,  свързани  с
издателската  им  дейност  и  с
имущество,  принадлежащо  на
„Икономедиа“ АД.

Правителството отпусна
550 хиляди лева за

подпомагане на две
болници и 300 хиляди

на за ремонт на
сградата на

Софийската света
митрополия

20 Май 2020г.
Със  свое  постановление
правителството  одобри
допълнителни  трансфери  за
2020 г. по бюджета на община
Севлиево в размер на 150 хил.
лв.  за  закупуване  на  нови
диализни  апарати  за
дейността  на  МБАЛ  „Д-р
Стойчо  Христов"  ЕООД,  гр.
Севлиево, както и 400 хил. лв.
за  община  Тутракан  за
изпълнение  на  дейности,
свързани  с  енергийната
ефективност  на  МБАЛ
Тутракан ЕООД, гр. Тутракан.

Одобрени  са  и  разходи  по
бюджета  на  Министерския
съвет  за  2020  г.  в  размер  на
302 хил. лв. за извършване на
неотложни  строително-
ремонтни  дейности  на
сградата на Софийската света
митрополия.

Необходимите  средства  за
двете  общини  се  осигурят
чрез  преструктуриране  на
разходите и/или трансферите
по  централния  бюджет  за
2020  г.,  а  допълнителните
средства  по  бюджета  на
Министерския  съвет  са  за

сметка  на  предвидените
разходи по централния бюджет
за 2020 г. 

България помага  на  страни от
Западните Балкани и Виетнам
в борбата с COVID-19

Правителството  ще  отпусне
финансова  помощ  на  страни-
партньори  от  Западните
Балкани и Виетнам в размер на
224  781  лева  за  справяне  с
пандемията  C0VID-19  и
последиците от нея. Със сумата
ще  бъдат  реализирани  6
проекта  в  изпълнение  на
общоевропейския  подход
„Екип Европа”. 

Средствата  ще бъдат  насочени
към  два  приоритетни  сектора:
здравеопазване  и  подпомагане
на  социално-икономическото
развитие с акцент върху жени,
деца,  възрастни  и  хора  с
увреждания.

66  000 лева  са  предвидени  за
центрове  за  ранна  и  сензорна
терапия  в  Скопие  и  Охрид.
Средствата ще се  използват за
работа  с  деца  с  аутизъм,
синдром  на  дефицит  на
вниманието  и  хиперактивност
(АДХД) и синдром на Даун.

68  454  лева  се  отпускат  на
Белодробната  болница  в
Брезовик,  Черна  Гора.
Предвидено  е  закупуване  на
медицинско  оборудване  за
бронхоскопия,  необходимо  за
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белодробни  изследвания  и
лечение  на  болни  с  тежки
респираторни заболявания.
25  000 лева  са  предвидени  за
Здравен  дом  в  град  Мостар,
Босна  и  Херцеговина.
Предвижда  се  средствата  да
бъдат  използвани  за
закупуване  на  предпазни
средства  за  медицинските
работници  и  пациентите  на
здравното  заведение  с  цел
предотвратяване  на
разпространението  на  COVID-
19.

25 000 лева са предвидени и за
Здравен дом в град Баня Лука,
Босна и Херцеговина. 

Предвижда  се  средствата  да
бъдат  използвани  за
закупуване  на  предпазни
средства  за  медицинските
работници  и  пациентите  на
здравното заведение с цел пре-
дотвратяване на  раз-
пространението на C0VTD-19. 

Както  и  за  предоставяне  на
храна и лекарства по домовете
за пенсионери и други рискови
групи от населението.

Сумата  от  21  401  лева  е
предвидена  за  проект
„Адаптиране на детска градина
„Полетарац" за град Тузла. 

Изпълнението  на  проекта  ще
утвърди  подкрепата  на
България  за  образованието
дори и в условията на криза.

18  926  лева  се  отпускат  за
Виетнам  за  справяне  с
разпространението  на
заразни  болести  в  детска
градина „Виетнам-България". 

В детската градина, построена
през  1981  г.  с  финансови
средства  от  България  като
един  от  символите  на
българо-виетнамското  при-
ятелство,  се  обучават  около
550 деца. 

Средствата  са  предвидени  за
закупуване  на  оборудване  за
медицински  кабинет  и
апарати  за  пречистване  на
въздуха в помещенията.

Оказаната  официална  помощ
за  справяне  с  COVID-19  и
последствията  от  пандемията
в  страните-партньори  от
Западните Балкани и Виетнам
съответства  на  българските
националните  външно-
политически приоритети.

БЪЛГАРИ, СЪРБИ И
ГЪРЦИ ПЪТУВАТ В

ДЪРЖАВИТЕ СИ БЕЗ
КАРАНТИНА ОТ 1-ВИ

ЮНИ

 

От  1-ви  юни  гражданите  на
България, Гърция и Сърбия ще
преминават през границите на
държавите си без да има нужда
да  има  14-дневна  карантина.
Ще  е  необходимо  единствено
да  подписват  декларации,
които  съдържат  името  и
телефон  за  връка,  както  и
упоменаване за състоянието на
лицето. Това е главната новина
след  края  на  форматната
среща,  която  се  проведе  по
идея  на  министър-
председателя Бойко Борисов, в
която  участваше  и  Румъния.
Лидерите  на  страните  ще  се
видят на живо във Варна на 1-
ви  юни.  "Целта  е  да  бъдат
създадени условия за пътуване
и  възстановяване  на  туризма
между гражданите на четирите
страни  без  налагането  на  14-
дневна карантина, но в същото
време  като  се  спазват  всички
хигиенни  изисквания  за
сигурност  и  възпиране  на
коронавируса",  обясни  пред
журналисти  Борисов.  Във
видео-конференцията  са
участвали  и  министрите  на
външните  и  на  вътрешните
работи,  на  здравеопазването,
на транспорта и на туризма на
четирите държави.

Премиерът  Бойко  Борисов
посочи, че в средата на юни ще
знаем  дали  ще  можем  да
"изплуваме" от кризата заради
коронавируса  сами,  или  ще
трябва  да  си  помогнем  и  с

18 - 24 май 2020 г.                                    The News BG Reporter | Нюз БГ Репортер                                               стр. 15

http://Www.newsbgreporter.com/


             www.newsbgreporter.com                       ОНЛАЙН ВЕСТНИК                       Дата: 18 - 24  май 2020 г.       

кредит.  "Загубите  за
българската  икономика  са  в
липсата  на  приходи.  Към  3,5
млрд.  лева,  мисля,  че  са  към
момента, но по последни данни
на  митници,  на  приходните
агенции, в средата на юни горе-
долу ще знаем дали ще можем
да  изплуваме  сами,  или  ще
трябва  да  си  помогнем  и  с
кредит",  бяха  думите  на
Борисов.

Водени са разговори с Австрия
и Германия за облекчаване на
мерките.  Това стана ясно след
края на  четристранната среща
между  България,  Гърция,
Румъния и Сърбия,  която е по
идея на премиера Борисов. 

Държвата  ще  дотира
разпространението  на
вестниците с 20 милиона лева. 

"Най-важното  в  момента  е
всяко  едно  работно  място,
всеки  лев,  всяко  евро,  всеки
долар,  да  може  да  бъде
докарано  до  държавата,  за  да
може хората да работят и да си
получават  заплатите,  заяви
още  Борисов.  Освен  това  той
изтъкна, че засега не се налага
да се вземе нов заем. По-добре
е  сега  да  се  стегнем  и  да
тръгнем обратно нагоре, където
бяхме",  подчерта  министър-
председателят.

Във  връзка  с  усилване  на
туристическите  връзки от  1-ви
юни  ще  бъдат  пуснати 

свободно  да  работят  и
ресторантите.

ИВАН ГЕШЕВ:
"Подсъдимият Цветан

Василев и обвиняемият
Васил Божков се опитват

да дестабилизират
държавата, да пренаредят
политическата система"

Главният  прокурор  на
Република  България  Иван
Гешев посети село Ореховица,
обл.  Плевен  във  връзка  с
проведена  съвместна  акция  с
МВР  по  линия  на  битовата
престъпност.

„Причината  да  съм  тук  е
неприятен  инцидент  с  90-
годишен мъж, който е бит и са
му взети 90 лева, които са му
били  останали  от  пенсията.
Има заподозрян извършител,
многократно  осъждан,
издирва се. Укрива се", заяви
Иван  Гешев,  който  отиде  и
при  семейството  на
пострадалия  мъж.  Заедно  с
главния  прокурор  в  село

Ореховица  бяха  главният
секретар  на  МВР  Ивайло
Иванов,  заместник-окръжният
прокурор  на  ОП-Плевен
Николай  Пачевски  и 
районният  прокурор  на  РП-
Плевен  Пламен Петков.  Те  се
срещнаха с жители и кмета на
селото Йонка Макавеева.

Спецакция  се  проведе  и  във
Видин  по  случай,  свързан
отново с битовата престъпност.
„На  центъра  на  града  младо
семейство с деца под 1-годишна
възраст са бити посред бял ден.
Три  лица  са  задържани  под
стража  за  този  случай.  Те  са
жители  на  емблематичния
квартал  „Нов  път“,  известен  с
много неща и „бизнес“  с  ДДС,
търговия  с  акцизни  стоки  и
други.  Едното  лице  е  жена“,
обясни Иван Гешев.

„Темата  за  битовата
престъпност е едно от малкото
неща,  които  ме  дебалансират.
Не  можем  да  се  справим  с
битовата  престъпност  и  никой
не го е правил досега, но ще се
постараем  да  има  значително
намаление  на  случаите.
Миналата  година  на  един
брифинг казах, че ще направим
всичко  възможно  в  края  на
2019  г.  да  решим  проблема  с
телефонните  измами,  които
вече  са  единични  случаи.
Намалението е  между 40-50%,
което е резултат от работата на
прокуратурата  и  МВР.  В  края
на годината се  надяваме също
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да  имаме  чувствително
намаление  на  битовата
престъпност  в  цялата  страна.
Коронавирусът  промени
приоритетите  за  известен
период, МВР беше натоварено с
много  задачи,  но  това  не  е
променяло  факта,  че  битовата
престъпност  е  основен
приоритет“,  допълни  главният
прокурор.

Обвинител  номер  едно
коментира и операция на МВР
и  Специализираната  про-
куратура,  която  бе  проведена
на територията на София. „Тя е
по  едно  от  четирите
неразкрити  поръчкови
убийства  от  миналата  година.
Става въпрос за убитата жена в
квартал  „Младост“,  която  бе
застреляна  от  моторист,
оставил  бяла  роза  на  мястото.
Провеждат  се  множество
действия  по  разследването  не
само  в  София,  но  и  на  много
други  места.  Има  задържани.
Подробности  ще  дадат
колегите днес или утре, не е в
интерес на разследването да се
разкриват  детайли“,  посочи
още Иван Гешев.

Главният прокурор отговори и
на  въпроси,  свързани  с
публикациите  на  обвиняемия
Васил  Божков  в  социалните
мрежи.  На  първо  място  Иван
Гешев  изтъкна,  че  главният
прокурор  се  занимава  с
методическо  ръководство  и
надзор  за  законност,  т.е.

определя  стратегиите  и
визията  за  развитие  на
прокуратурата, а конкретните
досъдебни  производства  са
отговорност  на  конкретни
наблюдаващи  прокурори.
„Прочетох  в  пресата,  че
Антикорупционният  фонд  е
подал сигнал, дали е така, не
знам, но ако са подали сигнал
и  стигне  до  мен,  аз  ще  го
разпределя.  Такава  е
процедурата.  Главният
прокурор  не  провежда,  не
наблюдава и не въздейства на
досъдебни  производства.
Горанов  е  разпитван  по
делото Божков един път,  ако
трябва ще го разпитат пак. Аз
ръководя  политиката,
стратегията  и  тактиката  на
прокуратура.
Антикоруционният  фонд
развиват  теорията,  че
главният  прокурор  е
всевластен  и  казват,  че
властта  му  трябва  да  бъде
намалена,  но  тя,  такава,  не
съществува,  това  е
пропаганда.  От  друга  страна
ме  сигнализират  и  искат  да
взема  отношение  по
конкретен  случай,  това  е
шизофренно  поведение  и
поредна  серия,  гледана
няколко  пъти.  Подсъдимият
Цветан  Василев  и
обвиняемият Васил Божков се
опитват  да  дестабилизират
държавата,  да  пренаредят
политическата  система  и
донякъде  успяват,  защото  в
държави  извън  ЕС,  като

изключим  САЩ  и  няколко
други,  процедурите  по
екстрадиция имат политически
елемент, т.е. колкото и добре да
си  е  свършила  работата
прокуратурата, в крайна сметка
решението  се  взима  от
политиците.  Българската
прокуратура  си  е  свършила
работата  и  чака  решението  на
Обединените  Арабски
Емирства“, заяви Иван Гешев и
прикани  подсъдимия  Васил
Божков, ако има нещо да каже,
е „добре дошъл, ние сме част от
ЕС,  стандартите  за  правата  на
човека  са  най-високи  в  целия
свят,  смъртно наказание няма,
така че не виждам, къде извън
ЕС, има по-високи стандарти за
правата  на  човека“,
категоричен  беше  главният
прокурор.

 ПЛАМЕН ЗАРКОВ БЕ
ИЗБРАН ЗА

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА
НАЦИОНАЛНАТА
РЕПУБЛИКАНСКА

ПАРТИЯ

Автор: Иван Върбанов
София, 18 май 2020 г.

Пламен  Зарков  е  новият
председател  на  Националната
републиканска  партия.  Той  бе
избран с пълно единодушие на
извънреден  конгрес,  който  се
проведе на 18 май 2020 г. Бяха
гласувани  и  членовете  на
Управителния  съвет,  сред
които  е  и  дъщерята  на
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досегашния председател, който
почина  -  Младен  Младенов.
След  избора  гостите  и
членовете  на  конгреса  бяха
поздравени с "На многая лета!"
и "Моя страна, моя България!"
от  оперния  певец  Владимир
Маринов.

Националната  републиканска
партия бе основана от Младен
Младенов  през  2014  г.,  за  да
работи  за  консолидиране  на
гражданското  общество
съвместно  с  националните
институции. 

На местните избори през 2019
година  НРП  подписа
споразумение  с  Калоян
Паргов  /БСП/  за  подкрепа  на
листата  на  социалистите  за
общински  съветници  и  на
гражданския кандидат за кмет
на София - Мая Манолова. 

Тогава  зам.-председателят
Пламен  Зарков  оцени  високо
приноса  на  Калоян  Паргов  за
обединението  на  левите  и
лявоцентристките организации
в  България  за  разбиване  на
статуквото  в  управлението  на
София.  "Трябва  да  променим
качеството  на  живот  в
крайните  жилищни  квартали.
Споразумението,  което
подписахме,  съвпада  изцяло  с
нашата  програма",  подчерта
през  2019-та  година  Пламен
Зарков.  Той  бе  и  кандидат  за
кмет на район "Искър". 

Правителството реши да
създаде държавно

предприятие
„Държавна петролна

компания“

Министър-председателят
Бойко Борисов и членовете на
Министерския  съвет  про-
ведоха чрез  видео-
конферентна връзка  извън-
редно правителствено  засе-
дание. 

На заседанието правителствот
о  одобри  и  предложи  на
Народното  събрание  да
приеме  законопроект  за
изменение  и  допълнение  на
Закона  за  държавните
резерви  и  военновременните
запаси.  В  него  се  предлага
създаването  на  държавно
предприятие  „Държавна
петролна  компания“  към
министъра  на  икономиката,
което  да  изпълнява  всички
функции  на  държавния
резерв  за  съхранение  и
обновяване  на  резервите  на
петролни  енергийни
продукти. 

Със  създаването  на
държавното  предприятие  се
предвижда,  освен
управлението  на  настоящите
петролните  бази,  и
изграждането на нови бази и
бензиностанции, с което ще се
подобри  конкуренцията  на
пазара на горива в страната,  а

това  ще  бъде  в  полза  и  на
крайните  потребители  и ще е
мярка  за  увеличаване  на  броя
на  данъчните  складове  в
сектора  на  горивата.  Това  е  в
съответствие  и  с  препоръките,
които Комисията за защита на
конкуренцията е отправяла при
многократното  извършване  на
секторните  анализи  за
развитието  на  конкурентната
среда  на  пазарите  на
производство и реализация на
автомобилни  горива  в
страната.  С  изграждането  на
данъчните  складове  и
бензиностанции,  които  ще
бъдат  в  управление  на
държавното  предприятие,  ще
се  гарантира  пряката  връзка
данъчен  склад  –  краен
разпространител  на  горива,
което,  от  своя  страна,  ще
осигури  прозрачност  и
възможно  най-ниска  цена  за
потребителя.  Така  ще  се
постигне  ефективност,
предвидимост  и  сигурност  за
потребителя,  че  ще  получи
възможно най-ниската цена за
най-високото качество.

В условията на непредвидения
форсмажор,  предизвикан  от
пандемията на COVID-19, довел
до  въвеждане  на  извънредно
положение  в  Република
България,  цените  на
бензиностанциите  само  в
рамките  на  два  месеца,
варираха между 1,39-2,10 лв./л.
за  най-продаваните  видове
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горива (бензин и дизел).  Само
за  последната  седмица  на
извънредното  положение,  в
периода 4-10 май 2020 г.,  при
среднодневна  цена  на
освобождавани  от  данъчен
склад горива (бензин и дизел)
– 1,32-1,33 лв./л., цените между
различните  икономическа
оператори  по
бензиностанциите  останаха  в
диапазона  1,39-1,89  лв./л.
Разликата  от  50  ст./л.  между
предлаганите  цени  при
продажби  на  дребно  се
реализира  при  еднаква
данъчна  тежест,  еднаква  цена
на  суровината  и  сравнително
еднакви  цени  при
освобождаванията  от
данъчните складове. 

В  преходните  и  заключителни
разпоредби  на  законопроекта
са  предложени  промени  в
Закона  за  акцизите  и
данъчните  складове  (ЗАДС),
като  се  отменя  специалният
ред за лицензиране на данъчен
склад  при  особени  случаи,
какъвто  беше  статутът  на
Държавната  агенция
„Държавен  резерв  и
военновременни  запаси“.  

За  управляваните  от
държавното  предприятие
„Държавна  петролна
компания“  данъчни  складове
се  предвижда  регистрация  по
общия  ред  на  акцизното
законодателство.  

Регламентира  се  и  от  статута
на  тези  данъчни  складове  да
могат  да  се  ползват
доставчиците  на  горива  при
недискриминационни
условия  и  при  спазване  на
принципа на неутралност. 

На  днешното  извънредно
правителствено  заседание  е
одобрена  и позицията  на
страната  ни  за  неформален
видеоконферентен  разговор
на  министрите  на
икономиката и финансите на
държавите  –  членки  на  ЕС,
който ще се проведе на 19 май
2020  г. По  време  на  срещата
министрите  ще  обменят
мнения  за  икономическото
въздействие  от  пан-
демията COVID-19,  меха-
низмите за  справяне  с
последиците и  предприетите
мерки. 

Ще  бъде  бъдат  обсъдени
мерки срещу прането на пари
и  ревизираната  методология
на  Европейската  комисия  за
вписване  на  високорискови
трети страни. 

Председателството ще
информира за резултатите от

писмената процедура по
приемането на Заключенията

на Съвета на ЕС относно
Докладите по страни за 2020

г. и по задълбочените
прегледи.

СКАНДАЛ! ВАСИЛ
БОЖКОВ ВАДИ ПАМЕТНА

БЕЛЕЖКА, ПУБЛИКУВА
СПОРАЗУМЕНИЕ С НОВА
ЗА 20 МИЛИОНА ЛЕВА.

МЕДИЯТА И ДОМУСЧИЕВ
КОНТРИРАТ С ОСТРИ

ПОЗИЦИИ !

ВАСИЛ БОЖКОВ: "ПРОВЕДОХ
СРЕЩА  С  ДОМУСЧИЕВ  ПОД
НАТИСК"

В  страницата  си  във  Фейбсук
подсъдимия  бизнесмен  Васил
Божков  публикува  инфор-
мация и  паметна  бележка
от среща  в  кабинета  на  г-н
Кирил  Домусчиев,  проведена
на 10.7.2019 г.  Според Божков
тя  е  била  осъществена  под
натиска на г-н Борисов и Влади
Горанов. 

Божков  посочва:  "Почеркът  е
мой, а подписите – на Кирил и
мой.  По-късно  (01.08.2019  г.)
част от поставените условия, за
да  съществува  бизнесът  ми,
бяха  оформени  в  непазарен
договор  между  „Национална
лотария“ АД, „Ню геймс“ АД и
„Нова  броудкастинг  груп“
ЕООД  за  240  000  000  лева  с
ДДС. Дали е рекет,  изнудване,
корупция, търговия с влияние,
злоупотреба  със  служебно
положение  –  ще  преценят
компетентните  институции.  В
България и Европа."

Обобщено  паметната  записка
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се отнася за: 
1.  20  000  000  лв.  (без  ДДС)
договор  за  реклама.
Десетгодишен  с  три  години
предизвестие за прекратяване.
2.  Ако  НоваТВ  загуби
рекламодатели  в  хазарта  ги
компенсирам с други подобни в
размера  на  загубените
договори  в  НоваТВ  или  в
„Лудогорец“.
3.  Пълен  съпорт  в  ДКХ  с  цел
урегулиране бизнеса и
спазване законите на РБ.
(К.  Домусчиев  –  10.07.19)  (В.
Божков – 10.07.19)

Васил  Божков  направи
публично  достояние  и
документ, който по същество е
озаглавен  "Споразумение  за
реклама  на  "Национaлна
лотария"  АД  и  "Ню  Геймс"  в
НоваТВ  от  1  август  2019  г."
(след  създаването  на
публикуваната  днес  Паметна
записка)

1. Страни по договора ...
2.  Финансови  условия  -  20
милиона лева !
3.  Срок  на  предизвестие  за
прекратяване - три години.
4.  Срок  на  договора  -  десет
години, до 2029 година.
5.  Подписи  и  печати  на
страните

НОВА ТЕЛЕВИЗИЯ
КОНТРИРА С ПОЗИЦИЯ

Във връзка с изнесените днес
извадки  от  търговски
договори  между  Нова
Броудкастинг  Груп  ЕООД  и
дружествата  „Национална
Лотария“  и  „Ню  Геймс“,
заявяваме,  че  те  са
манипулативно  и
тенденциозно  подбрани,  и
представляват  грубо
нарушение  на  действащото
законодателство за защита на
конкуренцията  и  личните
данни.

Рекламните  взаимоотно-
шения на Нова Броудкастинг
Груп и „Национална Лотария“
/  „Ню  Геймс“  започват  от
16/07/2012  г.  През  целия
период  до  2018  г.,
рекламодателите
„Национална Лотария“ / „Ню
Геймс“  постоянно  увеличават
рекламните  си  бюджети,  в
съответствие  с  ръста  на
техния  бизнес  и  ефекта  от
различните  телевизионни
рекламни форми.

През  някои  от  годините

рекламните  бюджети  на 
„Национална  Лотария“  /  „Ню
Геймс“  са  дори  по-високи  от
тези  в  последния  договор.
Срокът  на  този  договор
гарантира  на  рекламодателя
фиксирана  цена,  а  не
постоянното  й  увеличение,
както  при  предходните
договори.

Избирателно  подадената
информация  не  отчита
увеличаването  на  рекламните
форми  за  „Национална
Лотария“  /  „Ню  Геймс“,
излъчвани  в  най-гледаното
време  в  каналите  на  Нова
Броудкастинг  Груп  и  на
преференциални цени.

Нова  Броудкастинг  Груп
винаги  е  държала  на  ясното
разграничаване  между
търговска  и  редакционна
политика.  Защитавайки  тези
принципи,  през  2018  г.  Нова
Броудкастинг  Груп  отрази
обективно  обществения  дебат
по  предлаганите  промени  в
Закона  за  хазарта  и  не  зае
позиция  в  полза  на
рекламодателя.  Това  стана
причина  Васил  Божков
едностранно  да  оттегли
рекламата  на  „Национална
Лотария“ и „Ню Геймс“,  както
призна и самият Божков в свое
интервю от януари 2020 г.

Нова  Броудкастинг  Груп
категорично се противопоставя
и  не  приема  опитите  да  бъде
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въвлечена  в  манипулативните
тези на Васил Божков.  

КИРИЛ  ДОМУСЧИЕВ:
"ЗАПИСКАТА  Е  МАНИ-
ПУЛАЦИЯ!  ЩЕ  СЕЗИРАМЕ
КЗК  ЗА  ДОГОВОРА  НА  БТВ
СЪС  СПОРТНИЯ  ТОТА-
ЛИЗАТОР!"

Собственикът  на  Нова  ТВ  -
Кирил  Домусчиев,  отговори
също  публично  на
публикуваните  документи  от
Васил Божков.

Ето  позицията  на  Домусчиев:

"Винаги  в  бизнеса  си  съм
спазвал  законите  и
необходимата  етика  в
отношенията. Това е видно и в
паметната  записка.  Факт  е,  че
много години преди покупката
от  мен  на  Нова,  Божков  е
плащал  за  реклама  и  ПР  в
телевизията  значително  по-
големи суми (първият договор
е  от  16.07.2012г).  Неговият
бизнес  без  реклама  е
невъзможен.  Публичното
предоставяне  на  записката  е
манипулация  и  стъпка,  която
издава  бизнес  нивото  и
интелекта  на  обвиняемия
Божков,  на  което  ниво  не  бих
желал да сляза и затова спирам
дотук!

Добавям  само,  че  “Нова
Броудкастинг  груп”  ще  сезира
Комисията  за  защита  на
конкуренцията  за  договора  на

“БТВ медия груп” с Български
спортен тотализатор (БСТ ).

От  предоставена  публична
информация става  ясно,  че  в
контракта е записана изрична
клауза  за  ограничаване
правото  на  тотализатора  да
преговаря и сключва договор
с “Нова Броудкастинг груп”.

Твърдя,  че  подобни
ограничения  върху  държавна
компания (БСТ) от  страна на
частна (“БТВ медия груп ”)  е
недопустимо  и  скандално!
Сега  разчитам  на
компетентното  мнение  и
реакция  на  отговорните
институции в България".

КАКВО КАЗА ГЕНЕРАЛ
МУТАФЧИЙСКИ В

ПЪЛНАТА ВЕРСИЯ НА
ИНТЕРВЮТО ЗА ТВ1 И

БЕНАТОВА?

 ИВАН ВЪРБАНОВ 
София, 17 май 2020 г.

КАКВО КАЗА ГЕНЕРАЛ 
МУТАФЧИЙСКИ В 
ИНТЕРВЮТО ЗА БЕНАТОВА, 
КОЕТО БЕ ИЗРЯЗАНО В 30-
МИНУТНОТО ИЗЛЪЧВАНЕ?

СЛЕД СКАНДАЛЪТ, ЧЕ 
ЦЕЛИЯТ РАЗГОВОР Е 
НАРЯЗАН 
МАНИПУЛАТИВНО, ТВ 1 
ПУСНА И ПЪЛНИЯ -  НАД 1 

ЧАС И ДВАДЕСЕТ МИНУТИ, 
РАЗГОВОР. 

ОТ ТВ 1 ОБЯСНИХА, ЧЕ 
ЗАБАВЯНЕТО НА 
ПРДОСТАВЯНЕТО НА ЦЕЛИЯ 
ВИДЕОЗАПИС БИЛО ПО 
ТЕХНИЧЕСКИ ПРИЧИНИ?!
САМИЯТ ГЕНЕРАЛ 
МУТАФЧИЙСКИ ПО ВРЕМЕ 
НА ИНТЕРВЮТО, КОЕТО ПО-
СКОРО БИХ ОПРИЛИЧИЛ НА 
РАЗПИТ - ОБВИНЕНИЕ, С 
ЕЛЕМЕНТИ НА 
ПРОВОКАЦИЯ, КАЗВА: "ТО 
ЩЕ СТАНЕ ЕДИН СУПЕР 
ГНУС, КОЕТО ЩЕ 
НАПРАВИТЕ!". РЕПЛИКАТА 
НЯМАШЕ КАК ДА БЪДЕ ЧУТА
И ВИДЯНА В ПЪРВИЯ 
ВАРИАНТ НА ИЗЛЪЧЕНОТО 
ИНТЕРВЮ. КАКТО И 
ЗАКЛЮЧЕНИЕТО МУ: "АЗ 
ЗНАЯ КАКВО ЩЕ 
ИЗРЕЖЕТЕ!"

ЕТО АКЦЕНТИ ОТ 
ОТГОВОРИТЕ И ТЕЗИТЕ, 
КОИТО НАЧАЛНИКЪТ НА 
НАЦИОНАЛНИЯ 
ОПЕРАТИВЕН ЩАБ - 
ГЕНЕРАЛ МУТАФЧИЙСКИ, 
ПУБЛИЧНО ЯСНО 
АРТИКУЛИРА, 
СИСТЕМАТИЗИРАНИ ОТ 
МЕН:

Бенатова  обяснява  как  в
началото Генералът излизал на
стълбите на Военна болница и
обяснявал  как  нямало
проблеми. "Защо го правехте?"
- пита Бенатова.
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"Задължение  е  да
информираме  медиите  за
обстановката  в  България  с
коронавируса. Това, че нямаше
у нас заразени не означава, че
нямаше  проблем.  Ние  се
готвихме  да  посрещнем  този
проблем",  отговаря
Мутафчийски.

.  На  конференцията  в  Берлин
са  били  български
инфекционисти.  Това,  което  е
коментирано там е, че се касае
за  въздушно-капково
инфекция,  която  не  изглежда
толкова  опасно.  Това  се
опровергава  после  в  света  по
отношение  на  очакванията  на
специалистите.  "Те  са  особена
порода. Те същото биха казали
за  еболата.  И това  е  наистина
вирус, но с огромна смъртност.
Тук  става  въпрос  за  един
НЕПОЗНАТ вирус, независимо,
че вече шест месеца се борим с
това."

"Ниската  смъртност  не  е
функция  от  пренебрегване  на
опасността  до  нихилизма,  че
няма  такъв  вирус.",  казва
Мутафчийски  и  добавя:
"Дължи  се  на  навременните
мерки.  Имахме и друг късмет.
В началото, когато се говореше
за  коронавирус  в  света,  тук
имахме  втори  пик  на  Грип  Б,
който бе доказан лабораторно.
Тогава  се  обяви  обща
карантина - грипната ваканция
за учениците.  И това може би
предопредели  по-лекото  и  по-

бавното  разпространение  в
България на коронавируса."

"Здравната  система,  както  и
всички  такива  в  света,  се
подготвиха  неподготвени  за
коронавируса",  посочва
Генералът.  За  да  се  справим
са  нужни  брой  интензивни
легла и при положение,  че  в
някои от областните болници
няма  инфекциозни
отделения.  Искахме  да
държим ниска заболеваемост.
Трябваше  болниците  да  се
мобилизират  и  да  се
подготвят  за  по-тежък  удар,
отколкото в началото. Това се
случи на няколко етапа. В цял
свят  болниците  са  част  от
гнездата. 

Какво  правим  с  болниците,
останали без персонал? - пита
Бенатова.  Мутафчийски
отговаря,  че  няма  такава
болница,  останала  без
персонал.  "Видинската
болница  е  с  43  заразени,  а
персоналът  й  е  около  460
души.  Това  е  10%  от
персонала.  Първо  обявихме
болници  за  първи  удар  -
Пирогов,  Александровска,
Военна, както и Белодробната
болница.  Имаше  и
погранични.  Следващия  етап
бе  всяка  една  болница  да
разкрие  инфекциозни
отделения. Нашият сигнал, за
нас  си,  бе  след  като  имахме
над  100  заразени,
предложихме  на  министъра

на  здравеопазването  да  се
издаде  заповед  всяка  болница
да  оформи  КОВИД-отделения.
Това  са  много  съществени
неща. Във всяка една болница
може  да  бъде  приет  такъв
болен."

От  700  легла  общо  за
държавата,  инфекциозни,  бяха
увеличени  на  1400.  Имаме
заразени около 11% лекари. От
както  започнаха  да  се  явяват
заразени цялостен медицински
персонал, на фона на Испания,
където  са  30  000.  Ние  сме
държавата  с  най-малко  болни
на  глава  от  населението.
Системата  се  е  справила
чудесно.

Пациентите от болници, където
има КОВИД, в други отделения
са  изписани  без  да  имат
признаци  на  болестта.  "Всеки
гражданин,  който  се  завръща
от  чужбина  отива
задължително  на  карантина.
Попълват  се  формуляри.
Имаше  служители,  които
проверяват  данните,  които  се
попълват.   Може  да  е  имало
много  пропуски,  но  това  не
значи,  че  системата  не  е
работила  добре.  Основната  ми
работа  бе  по  отношение  на
системата.  Възхитен  съм  от
колегите  ми,  че  се  справиха  в
тази ситуация. 
Всички  очакваха  тази  системи
да  се  срути,  а  тя  оцеля",
обяснява генерал Мутафчийски
и  добавя:  "България

18 - 24 май 2020 г.                                    The News BG Reporter | Нюз БГ Репортер                                               стр. 22

http://Www.newsbgreporter.com/


             www.newsbgreporter.com                       ОНЛАЙН ВЕСТНИК                       Дата: 18 - 24  май 2020 г.       

продължава  да  катери,  тя
продължи няколко пика".

Манипулативно е да се говори,
че с броя на тестовете се качва
броят на заразените. 
Казва,  че  масовото  тестване,
което  е  в  Германия  -  по
половин  милион  тест  на
седмица показва, че можем да
очакваме, че масовото тестване
във Федералната Република ще
завърши  след  3  години  там.
6,8%  средно  е
разпознаваемостта на тестовете
у нас. Важни са тежките случаи
и  смъртността,  за  да  се
определи  епидемиологичната
обстановка.  Пикът  бе  седмица
след  Великден.  В  началото  бе
първата  седмица  пред  април,
следващата  седмица  след
Великден  -  също  имаше  пик.
Бързите  тестове  имат  и
кръстосани  реакции  и  с  други
коронавируси.

Старческите домове са тествани
-  Кула,  двата  дома  около
Видин,  Радомир,  Благоевград.
Там има открити болни.
Персоналът  е  тестван.  15  000
души  са  всички  социални
работници  в  България.
Министерството  трябва  да
направи  график,  съобразено  с
натоварването  на
лабораториите и да се тестват.
За  обитателите  картината  е
изяснена. "Старческите домове
в  България  са  пощадени  на
фона на  ситуацията  в  Италия,
Великобритания,  Испания,

където  60%  там  починаха
хората", подчертава шефът на
Националния оперативн щаб.

Негодява:  "В  публичното
пространство  няма
коронавирус,  няма умрели от
коронавирус", така коментира
твърденията  на  всякакви
"специалисти"  в  социалните
мрежи  и  в   Интернет,  които
изказват  всякакви  хипотези,
включително  и  това
твърдение.
"Животът е ценен за всички -
независимо  на  каква  възраст
и с какви заболявания са.
Човешкият  живот  е
абсолютно ценен за всеки. 
Не  мога  да  си  представя,  че
няма значение кой от какво е
умрял. 
За  нас  смъртта  от  ковид  е
свързана с ковид.
800  000  са  със  сърдечно-
съдови  заболявания,
независимо  от  възрастовата
група.
.България  успя  да  се
мобилизира за изключително
кратко  време  и  да  отговори
адекватно  за  тази
заболеваемост.  Може  би  още
малко можем да устоим, но не
безкрайно.
Докторите не са излизали два
месеца  -  с  костюмите,  с
другите  екипировки,  за
разлика  от  всички,  които  са
по улиците.
Пробойни няма. 

Венцислав  Мутафчийски:

"Знам го от личен опит. Всеки
влязъл  в  България  се
проверява  от  полицията
минимум  4  пъти  дали  е  на
адреса,  личните  лекари
прозвъняват по два пъти. РЗИ-
тата  насочиха  вниманията  си
към  старческите  домове.  При
заразен  се  изследваха  всички
около  него,  за  разлика  на
практиката в  другите държави
в  света.   Имаше  гнезда,  а  не
дифузно  разпространение.
Едно е да ограничиш гнездо от
три  фамилии  в  едно  село
/Сатовча/,  а  друго  е  да  има
дифузно  разпространение.
Когато  Финландия  регистрира
1  100  -тния  си  случай,  казаха,
че  вече  не  могат  да  се
проследят  епидемиологичните
вериги. А ние на 2 069 случаи
все  още  можем  да  ги
проследим.  Системата  у  нас
работи добре."

"На  лекарите  по  света  тази
болест не й е ясна. 
Медицината  в  последните
години  е  основана  на
доказателствата.
Това  е  фундаментално
разбиране.
В  моето  развитие  имах
щастието  да  се  докосна  до
Муше  Шайн  -  израелски
хирург,  Хуан  Асейшио  -
кубински  произход  в  САЩ,
които говорят за 100-ти догми
в хирургията. Това е опитът да
решаваш  ситуация,  с  прийоми
от  миналото,  което  са
установени вече.  Оказва се,  че
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като се направи изследване по
съвременните  тертипи,  се
оказва,  че  старото  не  носи
полза,  а  носи  вреда.
Медицината  днес  е  медицина,
основана на доказателствата!
За КОВИД, която е болест нова,
ние  нямаме  време  дори  да  се
направят елементарни изводи.
Правят  се  рандомизирани
проучвания,  за  да  се  изведат
ползите  или  вредите  при
дадено  лечение.",  пояснява
Генералът.

"Имаше  бизнес  план  на
стойност  половин  милиард
лева.  Затова  се  настояваше  за
бързите тестове. Никой днес не
казва, че това е панацеята. 
Пикът  в  заболеваемостта  е
следван от пик в смъртността.
4.8%  смъртни  случаи,  11%
медицински  лица  от  всички
заболели.
Въпреки, че според някой хора
няма такъв вирус, от този вирус
се боледува тежко и дълго.
Преценихме,  че  германския
модел  за  нас  не  невъзможен,
затова  прилагаме  израелския
модел  -  над  100  новозаразени
на  ден,  за  три  поредни  дни,
води до затягане на мерките.
Всяка  болница  трябва  да  има
епидемиолог.
Във  ВМА  имаме  интервю  с
планираните  болни  по
конкретни въпроси - престой в
чужбина, контакти и т.н.
Това  интервю  се  повтаря  и  в
кабинета,  където  пристига
пациенти. 

След това се взимат панел от
изследвания,  които  биха
могли да наклонят везните.
Ако  има  подозрителни,
можем да си позволим да им
вземем ПСР-тест.  Но,  нашата
болница  има  тези
възможности."

Мутафчийски:  "Когато
говорим за тестване, въпросът
не  е  по  желание,  а  на
възможности.
Болните, които са притискани
да правят задължителни ПСР
тестове  при  влизане  в
болница за планова операция,
могат  да  сезират  за  това
съответните  контролни
органи  към  Министерството
на  здравеопазването.  НЯМА
такова изискване и практика.
Има  възможност  такива
изследвания да бъдат правени
от  НЗОК  -  на  стойност  65
лева."

"В  България  беше  забранено
да  се  ходи  в  планината  и  в
парковете,  защото  тези
пространства се  използват от
големи групи от хора за пиене
на бира, барбекюта и т.н."
"Благодарих  на  99%  от
българите. Не съм благодарил
на  1  %,  които  не  спазват
правилата."
"Много  пъти  съм  благодарил
на  медиите.  95%  от  по-
големите  и  гледаеми  медии
даваха  в  репортажите  си
реалната картина."

Европа и светът са една голяма
общност. Така го схващам. Още
на  10  януари  издадох  първите
заповеди  във  връзка  с
очакването, че ще ни връхлети
КОВИД 19. Прозрях го отдавна,
че  пандемията  ще  се  случи.
Системата,  която реши всички
въпроси  няма  пробойни.  При
нас  критериите  за  тестване  са
много по-широки, в сравнение
със  САЩ,  Германия,  Франция,
Италия  и  т.н.  В  Инфекциозна
клиника  на  ВМА  са
консултирани  на  ден  по  120
човека. Така беше и в Пирогов,
Александровска - също. В цяла
България беше така.  Затова ли
хора от Холандия и Ирландия
идваха у нас, за да се лекуват?
Системата се справя добре!"

Получаваме на ден по 7 жалби
във  ВМА,  в  това  число  и  от
болни,  които  лично  съм
лекувал  и  наблюдавам.
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